
  Bydgoszcz, 16 września 2019 r. 

Protokół z posiedzenia Konferencji Dyrektorów Bibliotek Uczelni Medycznych w dniu  

16 września 2019 r. w Bydgoszczy. 

 

 

W spotkaniu wzięli udział dyrektorzy bibliotek:  

1. Scholastyka Baran – Biblioteka  Uniwersytecka Uniwersytetu Warmińsko-

Mazurskiego w Olsztynie 

2. Renata Birska –  Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w Lublinie 

3. Dagmara Budek – Biblioteka Główna Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego w 

Szczecinie  

4. Danuta Dąbrowska-Charytoniuk – Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego 

w Białymstoku 

5. Anna Grygorowicz – Bibliotek Główna Gdańskiego Uniwersytetu Medycznego 

6. Krzysztof Nierzwicki – Biblioteka Uniwersytetu Mikołaja Kopernika w Toruniu 

7. Magdalena Kotlarek-Naskręt – Biblioteka Główna Uniwersytetu Medycznego w 

Poznaniu 

8. Witold Kozakiewicz – Centrum Informacyjno-Biblioteczne Uniwersytetu Medycznego 

w Łodzi 

9. Ewa Nowak - Bibliotek Główna Śląskiego Uniwersytetu Medycznego w Katowicach 

10. Renata Seweryniak – Biblioteka Centrum Medycznego Kształcenia Podyplomowego  

11. Dominika Sidorska – Biblioteka Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu 

12. Joanna Słomkowska - Biblioteka Medyczna Collegium Medicum w Bydgoszczy  

13. Anna Uryga – Biblioteka Medyczna UJ CM 

14. Irmina Utrata – Biblioteka Główna Warszawskiego Uniwersytetu Medycznego 

 

 

1. Przewodnicząca KDBAUM dyr. Anna Grygorowicz powitała dyrektorów 

wszystkich bibliotek oraz poinformowała o przyjęciu do KDBAUM nowych 

członków: p. Joanny Słomkowskiej – dyrektor Biblioteki Medycznej Collegium 

Medicum w Bydgoszczy oraz p. Dominiki Sidorskiej - dyrektor Biblioteki 

Uniwersytetu Medycznego we Wrocławiu. 

2. Dyr. Anna Grygorowicz przedstawiła sprawozdanie z kadencji 2014-2019, które 

zostało jednogłośnie przyjęte. 

3. Dyr. Anna Uryga przedstawiła ofertę Akademickiego Centrum Komputerowego 

CYFRONET działającego przy AGH w Krakowie na opracowanie i wdrożenie 

systemu elektronicznej kartoteki haseł wzorcowych w wersji polsko–angielskiej w 

oparciu o Medical Subject Headings (MeSH). Koszt całościowy przedsięwzięcia 

wynosi ok. 389 295, 60 zł. Zgodnie z ofertą działania zostały podzielone na 3 etapy 

realizowane w ciągu 2 lat. Wymaga to podpisania porozumienia o współpracy 

między uczelniami i wspólnym prowadzeniu postępowania o udzielenie 

zamówienia publicznego, w tym pełnomocnictwa na rzecz prowadzenia przez Dział 

Zamówień Publicznych UJ CM. Dyrektor Anna Uryga zobowiązała się przesłać do 

wszystkich uczelni wzory takiego pełnomocnictwa do końca października br. 

Poinformowała także o przekazaniu kopii kartoteki MeSH-Pol do Biblioteki 



Narodowej w związku z udziałem Uniwersytetu Jagiellońskiego w projekcie e-

OMNIS. 

4. Dyrektor Anna Grygorowicz poinformowała o kontynuowaniu prac związanych z 

selekcją i przechowywaniem archiwalnych zasobów czasopism. Efektem tych prac 

będzie scalenie i wieczyste przechowywanie wybranych tytułów przez biblioteki, 

które się tego podjęły oraz zwolnienie przestrzeni magazynowych na nowe zbiory. 

5. Dyrektor Irmina Utrata poinformowała o stanie prac nad Forum Bibliotek 

Medycznych w nowej odsłonie. Czasopismo będzie wydawane tylko w wersji 

elektonicznej na licencji CC. Zostały zakupione numery doi, pozyskano 

recenzentów oraz opracowana została strona internetowa czasopisma. W każdym 

numerze 2 artykuły będą tłumaczone na jęz. angielski. Jeszcze w tym roku ukażą się 

2 zaległe numery z 2018 roku. Zaapelowała również o przygotowywanie artykułów 

do następnych numerów. 

6. W związku z zakończeniem kadencji przewodniczącej i zastępcy KDBAUM 

dokonano wyboru nowych władz. Nową przewodniczącą została Dagmara Budek  - 

dyrektor Biblioteki Głównej Pomorskiego Uniwersytetu Medycznego w Szczecinie 

(w głosowaniu tajnym uzyskała 12 głosów, przy 1 głosie wstrzymującym się), 

wiceprzewodniczącym został Witold Kozakiewicz – dyrektor Centrum 

Informacyjno-Biblioteczne Uniwersytetu Medycznego w Łodzi (uzyskał 13 

głosów). Dyrektor Krzysztof Nierzwicki w imieniu wszystkich dyrektorów 

bibliotek podziękował dyrektor Annie Grygorowicz za trud pełnienia tej funkcji 

przez 2 kadencje i zaangażowanie w sprawy bibliotek medycznych. 

7. Dyrektor Witold Kozakiewicz poinformował o organizowanej w czerwcu 2020 roku 

konferencji EAHIL (European Association for Health Information and Libraries) i 

zachęcił bibliotekarzy z polskich bibliotek medycznych do uczestnictwa. 

 

 

Zakres działań na najbliższy rok: 

  

1. Kontynuowanie działań zmierzających do wyłonienia dostawcy oprogramowania 

kartoteki MeSH-pol dla środowiska bibliotek medycznych. 

2. Kontynuowanie prac nad selekcją i przechowywaniem archiwalnych czasopism 

drukowanych. 

3. Forum Bibliotek Medycznych w nowej odsłonie. 

Organizatorem następnej konferencji problemowej będzie Biblioteka Uniwersytetu 

Warmińsko-Mazurskiego  w Olsztynie.  

 

Protokół sporządziła Dagmara Budek 

 


